



Protokół Nr 3/2024
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi
odbytego dnia 26 listopada 2024 r.
w Urzędzie Gminy Wierchosławice (I piętro – pok. Nr 15)

Posiedzenie rozpoczęło 26 listopada 2024 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 08:50 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji:

Obecni:

1. Piotr Bieś
2. Barbara Knapik
3. Konrad Marszałek
4. Dawid Mocny
5. Tomasz Rodak
6. Krzysztof Wiśniewski

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

Małgorzata Moskal – Wójt Gminy

Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta

Ewa Maciak – Inspektor Referatu Edukacji, Kultury i Sportu

1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Tomasz Rodak. Przywitał zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji.



2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie porządku posiedzenia.

Wyniki głosowania

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (6)

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r.
4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Wierchosławice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok.
5. Wolne wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia.

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r.

Wyniki głosowania

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:

ZA (6)

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski

4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Wierzchosławice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok.

-**Ewa Maciak:** zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały w zakresie §3. Dotychczasowy zapis, który brzmiał: uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia zostaje zastąpiony zapisem: uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Małopolskiego. Zmiana zapisów jest podyktowana informacją, którą otrzymaliśmy z Wydziału Prawnego i Nadzoru Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Krakowie, z której wynika, iż uchwała w sprawie rocznego programu współpracy jest aktem prawa miejscowego i powinna być zatem ogłoszona na zasadach i w trybie określonym w ustawie z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych stąd zmiana tych zapisów.

Pytań oraz uwag nie było.

Głosowano w sprawie:

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Wierzchosławice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok wraz z autopoprawką

Wyniki głosowania

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (6)

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski



5. Wolne wnioski.

- **Małgorzata Moskal:** w związku z tym, że widziałam mniej więcej projekt uchwały dotyczący Młodzieżowej Rady. Myślę, że czas najwyższy na procedowanie jej. Dodatkowo my w Urzędzie musimy zmienić Zarządzenie, bo jest ustawa, która stanowi o współpracy, informacji i działaniach związanych z podejmowanymi działaniami dotyczącymi młodzieży, więc to Zarządzenie w najbliższym czasie zostanie zmienione. Natomiast tutaj proponowałabym, żeby podjąć już powoli kroki ku temu, żeby ten projekt oficjalnie wpłynął do Urzędu proponowany przez Klub, jeżeli Państwo jesteście zgodni to czas na ewentualne procedowanie go. Należy także zastanowić się nad tematem Rady Seniorów, bo tak naprawdę Rada Seniorów u nas nie funkcjonuje, została zawieszona jej działanie ze względu na to, że nie ma pełnej ilości członków Rady. Przez wiele, wiele lat w trakcie trwania poprzedniej kadencji jakby nie wiem, czy było jedno spotkanie tej Rady, ona się właściwie nie ukonstytuowała, więc pytanie czy będziemy przygotowywać uchwałę wygaszającą Radę Seniorów, a realizację podejmiemy w zakresie Rady Młodzieżowej, co wydaje mi się za słuszne, żeby prowadzić do pewnych działań związanych z przygotowaniem młodzieży do pewnych działań społecznych, również na terenie naszej Gminy. Ale chciałabym zapytać Państwa, co w ogóle w tej intencji myślicie, jaki jest Państwa zamysł i w którym kierunku będziemy tutaj te działania prowadzić.

- **Tomasz Rodak:** na pewno priorytetem jest powołanie tej Młodzieżowej Rady, a ta Rada Seniorów ona była wcześniej?

- **Małgorzata Moskal:** ona była w poprzedniej kadencji powoływana i tak naprawdę nie do końca się ukonstytuowała. Zmienialiśmy kilka razy liczbę jej członków, która była w tej Radzie. Był wybór Przewodniczącego, dużo by o tym opowiadać. Na ten moment ona nie funkcjonuje i to jest wydaje mi się wystarczająca informacja dla Państwa. Natomiast oficjalnie jest taka sytuacja, że podchodzimy do konsultacji społecznych i Państwo zmieniacie ilość członków, powołujemy nową Radę, rozpoczynamy wszystkie działania, ale to miejcie świadomość, że to jest też współpraca Waszej Rady z Radą Seniorów, a jest i Klub i Stowarzyszenie Przyszań. Klub inaczej funkcjonuje, Stowarzyszenie inaczej i pewne te swoje działania realizują na terenie Gminy. Natomiast ja potencjał widzę ewidentnie w Radzie Młodzieżowej, natomiast to jest też Wasza decyzja, czy taką uchwałę wygaszającą tą Radę Seniorów chcemy zrobić, czy raczej dajemy jej szansę na zaistnienie.

- **Tomasz Rodak:** jeśli przez tyle czasu nie było zainteresowania z tej strony, więc myślę, że nie.



- **Piotr Bieś:** trzymajmy się już tej Rady Młodzieżowej.

- **Małgorzata Moskal:** czyli wszystkie Państwa głosy?

- **Krzysztof Wiśniewski:** tym bardziej, że nie było chętnych, tam z kilku miejscowości było parę osób.

- **Małgorzata Moskal:** to postaramy się przygotować, ona jest właściwie prawie gotowa, ale chciałam tutaj zasięgnąć Państwa opinii. Jeżeli tak to będziemy przygotowywać to na następną sesję Rady Gminy. Druga rzecz dotyczy kultury. W następnym roku mamy dożynki reymontowskie i chciałabym zapytać, czy tutaj z Państwa komisji, Pana Przewodniczącego przede wszystkim też widzę, ale byłyby osoby, bo chcielibyśmy utworzyć taką myślę, że jedna osoba, jakbyście Państwo asygnowali ze swojej grupy do ewentualnego takiego Komitetu, który będzie tworzył wszystkie przygotowania związane z dożynkami. Ze względu na to, że jesteście Państwo w tej kulturze to wydaje mi się, że... też przedstawiciele Gminnego Centrum Kultury, Towarzystwa, Biblioteki, Rady Gminy. Z racji tego, że jesteście Państwo tutaj w kulturze to chciałabym, żebyście się Państwo zastanowili jakiego tutaj przedstawiciela z tej komisji chcielibyście wybrać do współpracy do zamysłu, bo to już jest czas na podjęcie takich działań.

- **Tomasz Rodak:** to będą jakieś cykliczne spotkania tak.

- **Małgorzata Moskal:** raczej tak, na zasadzie pomysłu, bo też chcieliśmy przedyskutować, bo są różne tematy, wstępnie jest ustalona data, rozmawiałam już z Kołami Gospodyń Wiejskich, na 16 sierpnia, bo być może uda nam się Pana Kamysza ściągnąć, 15 by się nie udało, bo to jest Dzień Wojska Polskiego, natomiast 16 jest zainteresowanie ze strony Premiera, żeby ewentualnie się pojawić u nas na takich dożynkach reymontowskich. Natomiast trzeba też mądrze wszystko przygotować, żeby miało odpowiedni wydźwięk, więc też chciałabym, żebyście się Państwo zastanowili. I ostatnia rzecz, zapewne Państwo pamiętacie, że we wrześniu wpłynął wniosek do Rady Gminy w sprawie utworzenia przyszłego roku rokiem Stanisława Mierzwę. Teraz nie wiem, co Państwo na to. Nie mam żadnej opinii Rady w tej sprawie.

- **Tomasz Rodak:** mamy to tak samo na Komisji procedować?

- **Małgorzata Moskal:** tak, ewidentnie musi zostać przygotowana uchwała, która przewiduje wtedy działanie, czyli jakby przygotowuje uchwałę, która też możemy jako Urząd taką uchwałę przygotować, natomiast procedowanie jest po stronie Rady, bo Państwo uchwalacie taki rok no i wtedy też trzeba się zastanowić nad ewentualnym wydarzeniem, który tą postać upamiętni, bo o



Stanisławie Mierzwie niewiele jest w naszej Gminie wiadomo, a to jest naprawdę dość mocna postać. Pamięć Wincentego Witosa przetrwała dzięki tej osobie w naszej Gminie i to też jest bardzo ważne, żeby wszystkie te działania jakby zwiększyć. Będzie też 80-lecie Zespołu i oni też wysłali chyba dzisiaj do Państwa taką prośbę, bo dzisiaj jest spotkanie o 19-stej.

- **Tomasz Rodak:** a jeśli chodzi o upamiętnienie Pana Mierzwy...

- **Barbara Knapik:** ale musimy mieć na to środki.

- **Małgorzata Moskal:** właśnie i to jest kolejna rzecz, że należałoby chociaż jedno takie działanie zrealizować, które będzie promowało tę osobę, jakąś konferencję, informację, wystawę...

- **Konrad Marszałek:** analogicznie jak w tym roku, pewnie nie tak na bogato jak z Wincentym Witosem, ale coś takiego.

- **Małgorzata Moskal:** dokładnie, ale to są też środki wykładane ze strony Gminy na takie działania. Towarzystwo, jak to organizacja społeczna częściowo ma środki, częściowo ich nie ma, mogą spróbować napisać jakiś mały grant, nie wiem, czy się wpisemy jeszcze w jakiegokolwiek pieniądze do Ministerstwa albo Urzędu Marszałkowskiego na upamiętnienie takiej postaci, bo są jeszcze nabory, na przyszły rok chyba jeszcze nie są otwarte.

- **Ewa Maciak:** jeszcze nie są otwarte. Małe granty na pewno mogą z kultury, te wszystkie takie konkursy, gdzie jest kultura, gdzie jest upamiętnianie takich postaci historycznych, trzeba by było zobaczyć na konkurs Niepodległą, bo z tego konkursu w tym roku był realizowany projekt, ale to też trzeba sprawdzić, czy puszcza wnioskodawca, chociaż organizacje pozarządowe przeważnie są grupą wnioskodawców, trzeba sprawdzić na czym ten projekt miałby polegać. Czy to jest stricte upamiętnianie tylko jego postaci i zasług, które, bo on jakby tam działał....

- **Małgorzata Moskal:** tak naprawdę cała historia, witosówka, Muzeum Wincentego Witosa to jest dzięki niemu, że tak powiem utworzone, Towarzystwo, on był jednym z głównych założycieli, cała jakby organizacja zaduszek i ta impreza, która już w tym roku ona też ta 49 rocznica zaduszek, także się gdzieś tam to wszystko kumuluje na tyle, że to była osoba, która rozpoczęła pewne, zainicjowała pewne działania, więc jeżeli tak to znowu komitet, który by organizował, jakby opiniował tę całą sytuację i odpowiedział, w którym kierunku idziemy, ewidentnie spotkanie z Towarzystwem, no ale takie działania należałoby podjąć.

- **Tomasz Rodak:** i te działania pasowałoby podjąć już teraz w grudniu ?



- **Małgorzata Moskal:** zaplanować, też czekałaby Państwa jeszcze jedna komisja na pewno i chcielibyśmy, żebyście Państwo podeszli do tego tematu, zastanowili się, jeśli tak to albo teraz albo zastanowili się nad kolejną komisją i podali nam informację, czy w tym kierunku mamy przygotować pewne działania i uchwały.

- **Dawid Mocny:** myślę, że to już jest taki ideowy spadkobierca Witosa, więc to jest osoba ważna nie tylko dla Wierchosławic, dla postaci Wincentego Witosa, ale całego ruchu ludowego, więc uważam, że jest to postać godna upamiętnienia, ale proponuje po prostu na kolejnej komisji rozważyć za, przeciw, przedstawić w ogóle postać, bo myślę, że wiele osób może nie wiedzieć kim tak naprawdę była ta postać. Skłaniam się ku temu, żeby rozważyć to na kolejnej komisji.

Więcej pytań oraz uwag nie było.

6. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 3 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:

Karolina Ducinowska

Przewodniczący Komisji:

Tomasz Rodak